
This Report in three different language (AR, EN, TR) . 

EN 

Tourism in Iraq,10 Reasons to Visit Iraq : 
When you think of Iraq, you might well think of smoky battlefields, cruise 

missiles, and shipping tanks. Years of conflict have surrounded this 

country, and while Iraq continues to struggle with political strife, there is 

much more to see here other than the scars of war. This country is a 

country covered in natural beauty, such as the meandering waterways of 

the Tigris and Euphrates rivers. Often known as the cradle of civilization, a 

nod to its ancient cities in Mesopotamia famous for their innovations in 

science, writing, literature, medicine, theology, and law. This is also the 

ancient home of Babylon which was considered the fertile land of 

Alexander the Great. Mysterious cities like Ur blend in with Ottoman ruins 

and famous mosques along the border, and you'll also find stunning 

canyons that spread large kilns into the fertile plains of Iraqi Kurdistan. 

1-Erbil :

 



The 7,000-year-old Erbil Citadel has a rich history and can be compared 

to other greats like Cadiz and Byblos. The massive castle in the city center 

is the highlight here, as is a UNESCO World Heritage Site. Another not to 

be missed is the Erbil Museum of Civilization and the Kurdish Textile 

Center which is a great way to learn about the history and culture of this 

amazing part of the world. 

2-Ur :

 

Known for its biblical stories about epic floods and fearsome Babylonian 

kings, Ur is also known for one of the most beautiful ancient ruins in the 

region. Located in the deserts of southern Iraq, Ur is the home of the 

Ziggurat, a tall building with high walls and steep staircases that in the 

ancient days would have been used to worship the Akkadian moon 

goddess. Certainly this is one of the most exotic and most mysterious 

sights of Iraq. 



3-Baghdad :

 

In many ways, the history of Iraq is the history of all humanity. The Iraq 

Museum's huge collection tells the epic story of human civilization, from 

the earliest settlements to the rise and fall of vast empires. These 

artifacts, some of them more than 10,000 years old, show the 

development of everything from hunting and writing implements to 

mathematics, art, law, religion, and industry — and ultimately — 

humankind's best and worst impulses. 

 

 

 

 

 

 

 



4-Albasra : 

 

Many people know the name Basra because it was one of the pivotal 

battles of the Iraq War. One of the most amazing destinations in the 

country is spying. The area is covered with palm forests the city on the 

Shatt al-Arab river lined with the sunny Basra Corniche where you can 

walk and enjoy the wonderful evening breeze. This is where some 

morphology produces it. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5-Karbalaa : 

 

This city may not seem like much, but it is really the place where 30 

million pilgrims walk each year. The area is sacred to Shiite Muslims 

because of the shrine of Imam Hussein, which is the final resting place of 

the martyr Hussein bin Ali who died in 680 AD during the Battle of 

Karbala. It is also said to be the place that Archangel Gabriel described as 

one of the most sacred places on earth. As such, every year this city sees 

thousands of devotees arrive for the day of Ashura to make atonement. 

 

 

 

 

 

 



6-Alhadrah : 

 

Sitting in the dusty deserts of western Iraq are the towering columns and 

ornate temples of Hatta. As a result, this place is known as one of the 

most amazing archaeological sites in the entire country. Here you will 

learn about the wonders of the Parthian era at this UNESCO World 

Heritage site, although some of this area has been destroyed in recent 

years, and it remains to be seen how many of the Hatra are still intact. 

 

 

 

 

 

 

 

 



7-Dor-Kurigalzu : 

 

The abandoned ancient ruins of Dor-Kurigalzu date back 3,500 years, and 

this part of Iraq was the heart of the cradle of civilization in southern 

Mesopotamia. Close to the Euphrates and Tigris rivers, this was the home 

of the ancient Cassian kings who built the ziggurat in the 14th century. 

This can still be found here in the form of striking stonework and mud-

brick walls rising to towers high above the desert, and would have been 

used as a signpost for camel caravans on their way to Baghdad. 

 

 

 

 

 

 



8-Sulaymaniyah : 

 

This is one of the most welcoming and relaxing cities in Iraq and is 

considered safe to visit by some foreign governments. Sulaymaniyah is 

located on the rugged mountains of northern Iraq and has a colder 

climate compared to many other cities in the country. It also has a 

thriving arts scene and is famous for its abundance of delicious 

restaurants where you can enjoy the toothed kofta as well as biryani and 

an array of other delicacies. If you want to take in the oases and towns of 

Goyija and Azmer, this is also a great place to rest before you venture. 

 

 

 

 

 

 

 



9-Babylon : 

 

The name Babylon evoked images of ancient empires, the Hanging 

Gardens, and the epic battles between the kings of Alexander the Great 

and the Persians. It's fair to say restoration and preservation have taken a 

back seat here lately, but you can still grab some majestic castles here as 

well as the vast remains of Homera. When you explore Babylon, you 

know that you are following in the footsteps of the great emperors of 

this part of the world, and you can marvel at artifacts such as the 

magnificently ruined lion statues and imagine what the Hanging Gardens 

of Babylon were once like. 

 

 

 

 

 



10-Csiphon :

 

In the middle of the fourth century BC, Tstephon was a small Persian 

settlement on the banks of the thorny Tigris River. In the 1st century AD 

it became the capital of Parthia and grew to include the city of Seleucia. 

This meant that Tstephone had become one of the largest in the region 

by the 7th century AD and this is where the Stepiphon Arch was built. 

Also known as the Taq Kasra, this Sassanid dome is one of the largest of 

its kind in the world and one of the most important archaeological sites 

in the region. 

 

 

 

 

 

 

 

 



TR 

Irak'ta Turizm, Irak'ı Ziyaret Etmek İçin 10 Neden : 
Irak'ı düşündüğünüzde, dumanlı savaş alanları, seyir füzeleri ve tank 

sevkiyatı düşünebilirsiniz. Bu ülkeyi yıllarca süren çatışmalar sardı ve Irak 
siyasi çekişmelerle mücadele etmeye devam ederken, burada savaşın 
yaralarından başka görülecek çok şey var. Bu ülke, Dicle ve Fırat 
nehirlerinin kıvrımlı su yolları gibi doğal güzelliklerle kaplı bir ülkedir. 
Genellikle medeniyetin beşiği olarak bilinen Mezopotamya'daki bilim, 
yazı, edebiyat, tıp, teoloji ve hukuktaki yenilikleri ile ünlü antik şehirlerine 
bir selam. Burası aynı zamanda Büyük İskender'in verimli toprakları olarak 
kabul edilen Babil'in eski evidir. Ur gibi gizemli şehirler, sınır boyunca 
Osmanlı harabeleri ve ünlü camilerle iç içedir ve ayrıca Irak Kürdistanı'nın 
verimli ovalarına büyük fırınlar yayan çarpıcı kanyonlar bulacaksınız. 

1- Erbil : 

7.000 yıllık Erbil Kalesi zengin bir tarihe sahiptir ve Cadiz ve Byblos gibi 
diğer harikalarla karşılaştırılabilir. Şehir merkezindeki devasa kale, 
UNESCO Dünya Mirası Listesi'nde olduğu gibi burada öne çıkıyor. Erbil 
Medeniyet Müzesi ve dünyanın bu muhteşem bölgesinin tarihi ve kültürü 

hakkında bilgi edinmenin harika bir yolu olan Kürt Tekstil Merkezi, 
kaçırılmaması gereken bir diğer yerdir. 

2- Ur : 

Destansı seller ve korkunç Babil kralları hakkında İncil'deki hikayeleriyle 
tanınan Ur, bölgedeki en güzel antik kalıntılardan biri ile de tanınır. Güney 
Irak'ın çöllerinde bulunan Ur, eski günlerde Akad ay tanrıçasına ibadet 
etmek için kullanılan yüksek duvarları ve dik merdivenleri olan uzun bir 
bina olan Ziggurat'ın evidir. Kuşkusuz bu, Irak'ın en egzotik ve en gizemli 
manzaralarından biridir. 

3- Bağdat : 
Birçok yönden, Irak tarihi tüm insanlığın tarihidir. Irak Müzesi'nin devasa 
koleksiyonu, ilk yerleşimlerden büyük imparatorlukların yükselişine ve 
düşüşüne kadar insan uygarlığının destansı hikayesini anlatıyor. Bazıları 
10.000 yıldan daha eski olan bu eserler, avcılık ve yazı gereçlerinden 



matematik, sanat, hukuk, din ve endüstriye ve nihayetinde insanlığın en 
iyi ve en kötü dürtülerine kadar her şeyin gelişimini gösteriyor. 

4- Albasra : 

Birçok kişi Basra adını Irak Savaşı'nın en önemli savaşlarından biri olduğu 
için biliyor. Ülkedeki en şaşırtıcı yerlerden biri casusluktur. Bölge palmiye 
ormanlarıyla kaplıdır ve Şattü'l-Arap nehri üzerinde şehir, 
yürüyebileceğiniz ve harika akşam esintisinin tadını çıkarabileceğiniz 
güneşli Basra Kornişi ile çevrilidir. Bazı morfolojinin ürettiği yer burasıdır. 

5- Kerbela : 

Bu şehir çok fazla görünmeyebilir, ama aslında her yıl 30 milyon hacının 
yürüdüğü yer. Bölge, MS 680'de Kerbela Savaşı'nda vefat eden şehit 
Hüseyin bin Ali'nin son istirahatgahı olan İmam Hüseyin'in türbesi 
nedeniyle Şii Müslümanlar için kutsaldır. Ayrıca Başmelek Cebrail'in 
yeryüzündeki en kutsal yerlerden biri olarak tanımladığı yer olduğu 
söylenir. Bu nedenle, bu şehir her yıl binlerce adanmışın Aşure gününe 
kefaret için geldiğini görüyor. 

6- Elhadrah: 

Batı Irak'ın tozlu çöllerinde, Hatta'nın yükselen sütunları ve süslü 
tapınakları bulunur. Sonuç olarak, burası tüm ülkedeki en şaşırtıcı 
arkeolojik alanlardan biri olarak biliniyor. Burada, bu bölgenin bir kısmı 
son yıllarda tahrip edilmiş olsa da, bu UNESCO Dünya Mirası alanında 
Part döneminin harikalarını öğreneceksiniz ve Hatra'nın kaç tanesinin hala 
sağlam olduğu görülmeye devam ediyor. 

7- Dor-Kurigalzu : 

Dor-Kurigalzu'nun terkedilmiş antik kalıntıları 3.500 yıl öncesine 

dayanmaktadır ve Irak'ın bu kısmı, güney Mezopotamya'daki uygarlığın 
beşiğinin kalbiydi. Fırat ve Dicle nehirlerine yakın olan burası, 14. yüzyılda 
zigguratı inşa eden eski Cassian krallarının eviydi. Bu, çölün yukarısındaki 
kulelere yükselen çarpıcı taş işçiliği ve kerpiç duvarlar şeklinde hala 
burada bulunabilir ve Bağdat'a giden deve kervanları için bir işaret direği 
olarak kullanılmış olabilir. 
 



8- Süleymaniye : 

Bu, Irak'taki en misafirperver ve rahatlatıcı şehirlerden biridir ve bazı 
yabancı hükümetler tarafından ziyaret edilmesi güvenli kabul edilir. 
Süleymaniye, kuzey Irak'ın engebeli dağlarında yer alır ve ülkedeki diğer 
birçok şehre kıyasla daha soğuk bir iklime sahiptir. Aynı zamanda gelişen 
bir sanat ortamına sahiptir ve dişli köftenin yanı sıra biryani ve bir dizi 

başka lezzetin tadını çıkarabileceğiniz lezzetli restoranların bolluğu ile 
ünlüdür. Goyija ve Azmer vahalarını ve kasabalarını gezmek istiyorsanız, 
burası da yola çıkmadan önce dinlenmek için harika bir yerdir. 

9- Babil : 

Babylon adı antik imparatorlukların, Asma Bahçelerin ve Büyük İskender 
kralları ile Persler arasındaki destansı savaşların görüntülerini çağrıştırdı. 
Son zamanlarda restorasyon ve korumanın burada arka planda kaldığını 
söylemek doğru olur, ancak yine de burada bazı görkemli kaleleri ve 

Homera'nın engin kalıntılarını kapabilirsiniz. Babil'i keşfederken, dünyanın 
bu bölgesinin büyük imparatorlarının ayak izlerini takip ettiğinizi bilirsiniz 
ve muhteşem bir şekilde yıkılmış aslan heykelleri gibi eserlere hayran 
kalabilir ve bir zamanlar Babil'in Asma Bahçeleri'nin nasıl olduğunu hayal 
edebilirsiniz. 

10- Kosifon : 

MÖ dördüncü yüzyılın ortalarında, Tstephon dikenli Dicle Nehri kıyısında 
küçük bir Pers yerleşimiydi. MS 1. yüzyılda Parthia'nın başkenti oldu ve 
Seleucia şehrini kapsayacak şekilde büyüdü. Bu, Tstephone'nin MS 7. 
yüzyılda bölgenin en büyüklerinden biri haline geldiği ve Stepiphon 
Kemeri'nin inşa edildiği yer anlamına geliyordu. Taq Kasra olarak da 
bilinen bu Sasani kubbesi, dünyadaki türünün en büyüklerinden ve 

bölgedeki en önemli arkeolojik alanlardan biridir. 

 

 

 

 



AR 

 أسباب لزيارة العراق: 10السياحة في العراق ، 

عندما تفكر في العراق ، قد تفكر في ساحات القتال الدخانية وصواريخ كروز 
وشحنات الدبابات. اجتاحت سنوات من الصراع هذا البلد ، وبينما يستمر العراق في 

، هناك الكثير مما يمكن رؤيته هنا بخلاف ندوب الحرب.  صراعه مع الصراع السياسي
هذه البلاد مغطاة بالجمال الطبيعي مثل المجاري المائية المتعرجة لنهري دجلة 
والفرات. إشارة إلى مدن بلاد ما بين النهرين القديمة ، التي غالباً ما تُعرف باسم 

تابة والأدب والطب مهد الحضارة ، والتي تشتهر بابتكاراتها في العلوم والك
واللاهوت والقانون. وهي أيضًا موطن بابل القديم ، والتي تعتبر أرض الإسكندر 
الأكبر الخصبة. تعج المدن الغامضة مثل أور بالآثار العثمانية والمساجد الشهيرة 

على طول الحدود ، وستجد أيضًا الأخاديد المذهلة التي تقذف أفرانًا كبيرة عبر 
 كردستان العراق.السهول الخصبة ل

 اربيل: -1

عام بتاريخ غني ويمكن مقارنتها بعجائب  7000تتمتع قلعة أربيل التي يبلغ عمرها 
أخرى مثل قادس وجبيل. تبرز القلعة الضخمة في وسط المدينة هنا كما هي مدرجة 

في قائمة اليونسكو للتراث العالمي. يعد متحف حضارة أربيل ومركز المنسوجات 
ئعة للتعرف على تاريخ وثقافة هذه المنطقة الرائعة من العالم ، الكردي طريقة را

 وهو مكان آخر لا ينبغي تفويته.

 اور: -2

تشتهر مدينة أور بقصصها التوراتية عن الفيضانات الملحمية والملوك البابليين 
المخيفين ، كما أنها تشتهر بواحدة من أجمل الآثار القديمة في المنطقة. تقع أور 

ب العراق ، وهي موطن الزقورة ، وهو مبنى شاهق ذو جدران عالية في صحاري جنو
وسلالم شديدة الانحدار كانت تستخدم لعبادة آلهة القمر الأكادية في الأيام 

الخوالي. مما لا شك فيه أن هذه واحدة من أكثر المشاهد غرابة وغموضًا في 
 العراق.

 بغداد: -3

البشرية جمعاء. تحكي المجموعة الضخمة من نواح كثيرة ، تاريخ العراق هو تاريخ 
لمتحف العراق القصة الملحمية للحضارة الإنسانية ، من المستوطنات الأولى إلى 

صعود وسقوط الإمبراطوريات العظيمة. تُظهر هذه القطع الأثرية ، التي يزيد 
عام ، تطور كل شيء من أدوات الصيد والكتابة إلى الرياضيات  10000عمرها عن 

 والقانون والدين والصناعة ، وفي النهاية إلى أفضل وأسوأ دوافع البشرية.والفن 

 



 البصرة: -4

يعرف الكثير من الناس اسم البصرة لأنها كانت من أهم معارك حرب العراق. 
التجسس هو أحد أكثر الأماكن إثارة للدهشة في البلاد. المنطقة مغطاة بغابات 

الكورنيش الفارسي المشمس حيث  النخيل وعلى نهر شط العرب يحيط بالمدينة
يمكنك المشي والاستمتاع بنسيم المساء الرائع. هذا هو المكان الذي ينتج فيه بعض 

 التشكل.

 كربلاء: -5

 30قد لا تبدو هذه المدينة كبيرة ، لكنها في الواقع هي المكان الذي يسير فيه 
ح الإمام مليون حاج كل عام. والمنطقة مقدسة لدى المسلمين الشيعة بسبب ضري

الحسين الذي كان الدفن الأخير للشهيد الحسين بن علي الذي توفي في معركة 
م. ويقال أيضًا أنه المكان الذي يصفه رئيس الملائكة جبرائيل بأنه  680كربلاء عام 

أحد أقدس الأماكن على وجه الأرض. لهذا السبب ، ترى هذه المدينة آلاف المصلين 
 م عاشوراء.يأتون كل عام للتكفير عن يو

 الحضرة: -6

في صحاري غرب العراق المتربة توجد الأعمدة الشاهقة والمعابد المزخرفة في حتا. 
نتيجة لذلك ، يُعرف هذا المكان بأنه أحد أكثر المواقع الأثرية المدهشة في جميع 

موقع التراث العالمي أنحاء البلاد. هنا سوف تتعرف على عجائب العصر البارثي في 
هذا ، على الرغم من تدمير بعض هذه المنطقة في السنوات الأخيرة ، لليونسكو 

 ويبقى أن نرى عدد مناطق الحضر التي لا تزال سليمة.

 دور كوريغالزو: -7

عام ، وكان هذا الجزء  3500يعود تاريخ أطلال دور كوريغالزو القديمة المهجورة إلى 
ن. بالقرب من نهري دجلة من العراق قلب مهد الحضارة في جنوب بلاد ما بين النهري

والفرات ، كان هذا منزل ملوك كاسيان القدماء الذين بنوا الزقورة في القرن الرابع 
عشر. لا يزال من الممكن العثور عليها هنا ، في شكل أعمال حجرية مذهلة وجدران 

من الطوب اللبن شاهقة فوق الصحراء ، وربما استخدمت كمنارة لقوافل الجمال 
 إلى بغداد.

 السليمانية: -8

هذه هي واحدة من أكثر المدن ترحيبا واسترخاء في العراق وتعتبر آمنة للزيارة من 
قبل بعض الحكومات الأجنبية. تقع السليمانية في الجبال الوعرة في شمال العراق 

وتتمتع بمناخ أكثر برودة مقارنة بالعديد من المدن الأخرى في البلاد. كما أن لديها 
دهراً وتشتهر بعدد كبير من المطاعم اللذيذة حيث يمكنك الاستمتاع مشهدًا فنياً مز 

بالبرياني ومجموعة من الأطباق الأخرى ، جنباً إلى جنب مع كرات اللحم المسننة. إذا 



كنت ترغب في التجول في واحات وبلدات جوييجا وأزمير ، فهذا أيضًا مكان رائع 
 للاسترخاء قبل الانطلاق.

 بابل: -9

ابل صور الإمبراطوريات القديمة والحدائق المعلقة والمعارك استحضار اسم ب
الملحمية بين ملوك الإسكندر الأكبر والفرس. من العدل أن نقول إن الترميم 

والحفظ قد احتلوا مقعدًا خلفياً هنا مؤخراً ، ولكن لا يزال بإمكانك الاستيلاء على 
الشاسعة. عندما تستكشف  Homeraبعض القلاع المهيبة هنا بالإضافة إلى بقايا 

بابل ، فأنت تعلم أنك تسير على خطى الأباطرة العظماء في هذا الجزء من العالم ، 
ويمكنك أن تتعجب من القطع الأثرية مثل تماثيل الأسد المدمرة بشكل رائع وتتخيل 

 كيف كانت حدائق بابل المعلقة ذات يوم.

 كسيفون: -10

انت تسيفون مستوطنة فارسية صغيرة في منتصف القرن الرابع قبل الميلاد ، ك
على ضفاف نهر دجلة الشائك. في القرن الأول الميلادي أصبحت عاصمة بارثيا 
ونمت لتشمل مدينة سلوقية. هذا يعني أن تيستيفون أصبحت واحدة من أكبر 

الشركات في المنطقة بحلول القرن السابع الميلادي وهذا هو المكان الذي تم فيه 
ون. تُعرف هذه القبة الساسانية أيضًا باسم طق كسرة ، وهي بناء قوس ستيبيف

واحدة من أكبر القبة من نوعها في العالم وواحدة من أهم المواقع الأثرية في 
 المنطقة.
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